
 

 

 

 

Listopadové teploty se pohybovaly lehce nad 

průměrem. Ty byly vykoupeny poněkud inverzním 

počasím, při němž jsme některé dny slunce ani 

nezahlédli. 

Inverze, společně s nižšími teplotami, nám hned 

ukázala, že aktuální razantní zdražení energií bude 

mít významný vliv na životní prostředí. Štiplavý kouř 

z některých komínů jasně dosvědčuje, že někteří 

spoluobčané netopí zrovna ekologicky.  

Konec letošního jara v nás vzbuzoval opatrný 

optimismus ve vývoji koronavirové pandemie – 

počty hospitalizovaných klesaly, děti se vrátily do 

škol, očkování se začalo konečně trochu rozbíhat. 

Vidina, že při naočkování 75% obyvatelstva už nebudou přeplněné nemocnice a život bude blíže normálu, 

většinu z nás trochu ukolébala. Nyní republiková čísla opět letí do nepředstavitelných výšin, a dokonce 

trhají smutné rekordy. Nemocnice jsou zase plné vážně nemocných. Letní „pohoda“ se projevila tím, že 

plně naočkovaných je stále jen něco přes polovinu obyvatelstva. Vláda (vládnoucí v demisi) tak znovu 

zavádí významná omezení a zvyšuje tlak na neočkované. Některé okolní státy postupují ještě přísněji. 

 

Finiš ke konci roku 

Blíží se konec roku a s tím i finiše všech rozjednaných akcí. A to ať v okolí tak i u nás v Káraném. Toho 

jste si jistě všimli na různých úsecích komunikací. I v Káraném máme akce, které před koncem roku finišují. 

V lokalitách Z1 a Z4 jsou to sítě a komunikace, před obecním úřadem se obnovil nový záhon, kde zbývá 

osadit jen mobiliář (což proběhne v lednu) a ulice Jizerská je po obou stranách rozkopaná. A právě této akci 

bych chtěla věnovat větší pozornost.  

Jedná se o dlouhodobě připravovaný projekt ČEZ Distribuce, který by měl zajistit bezporuchovou dodávku 

elektrické energie v lokalitě mezi Jizerou a ulicemi Na Betonce a Hlavní. Jedná se o zrušení staré kovové 

příhradové trafostanice a její náhradu za novou zděnou v Jizerské 

ulici. Tomu musí předcházet nové vysokonapěťové vedení, které už 

bude zemní. Do země přijde i nízkonapěťová kabeláž a kde nejsou, 

přijdou do země i domovní přípojky. Z ulic zmizí nadzemní dráty. 

To čeká v první etapě ulici Jizerskou, U Zámečku I, II, III a část 

Masarykovy. V druhé etapě bude uložena kabeláž do země v ulicích 

B. Němcové, Jiráskova a zbytek Masarykovy. Stavbu provádí firma 

Miroslav Kalců – elektromontáže. Původní termín byl duben - říjen 2021, ale jiné zakázky zdržely firmu 

natolik, že termín ukončení se stal termínem zahájení. Doufejme, že realizaci již nebude stát nic v cestě a 

do konce letošního roku bude ukončena první etapa. 

V průběhu listopadu se zpřísnila vládní epidemiologická opatření a my stáli před otázkou, zda vánoční trhy 

uskutečnit či odvolat. Nejdříve jsme pořídili dostatek testů a identifikační náramky. Poté, co vláda změnila 



podmínky pro vstup na kulturní a hromadné akce, jsme testy schovali na lepší časy a řešili, zda do toho jít 

či nejít. Protože většina prodejců se uvolila k tomu, že do Káraného přijedou i kdyby se svým stánkem měli 

stát venku, a protože si myslíme, že proočkovanost populace je dostatečná k tomu, abyste přišli, tak i za 

těchto podmínek se trhy konat budou. Do vnitřních prostor budou smět jen očkovaní a děti do 12 let, 

konzumace na místě bude za stejných podmínek. Doufáme, že nic z toho vás neodradí a že tradice trhů 

v Káraném nezanikne.          Barbora Krejčí 
 

 
 

Sportovní a kulturní akce 

Dýňování 31.10.  

Poslední říjnový den jsme připravili pro děti 

z obou obcí zábavně strašidelné odpoledne. Na 

návsi v Novém Vestci si děti s rodiči přišly 

vydlabat dýni, také se učily zdobit a vykrajovat 

jablíčka a poté je čekala strašidelná stezka 

v doprovodu čarodějnice Hildegardy. Za 

statečnost dostaly všechny děti diplom, klíčenku 

a sladkosti, které posbíraly na stezce. Samozřejmě 

si odnesly i svá umělecká díla. Všichni se 

náramně bavili, i když zpočátku byl velký strach. 

Vše dobře dopadlo a těšíme na příští rok. 

Brigáda na hřišti 6.11. 

V sobotu 6.11. se od 10:00 hodin uklízelo na hřišti 

TJ před zimou. Příchozí přiložili ruku k dílu a 

všechny lavice, stoly a příslušenství se uskladnilo 

a tím se oficiálně ukončila letošní sezona. 

Odměnou všem přítomným byly ugrilované 

buřtíky a něco dobrého k pití. Těšíme se na Vás 

zase v dubnu 2022. 

Střípky života 13.11. 

13.11. se v sále OÚ Káraný konal zábavný pořad 

Střípky života. MS ČČK pozvala dvě milé dámy, 

kandidátky žloutkových věd, moderátorku Hanu 

Švejnohovou a písničkářku Janu Rychterovou.  

Pořad byl složený z každodenních postřehů a 

zážitků prostřednictvím vtipných fejetonů o 

vztazích v rodině, o přátelství, o lásce vysněné i 

reálné a taky o té, která prochází žaludkem. 

Písničky ze života a ze srdce se v doprovodu 

kytary nesly sálem. Cédéčka paní Jany jsme si 

mohli zakoupit, rovněž tak prvotinu paní Hanky – 

knihu „Mrcha jemně uzená“, jejíž autorské čtení 

jsme si vyslechli začátkem listopadu v DPS ve 

Staré Boleslavi. 

Příjemných 90 minut uteklo jako voda a oživilo 

tak nevlídnou listopadovou sobotu ...díky všem a 

hodně sil v dnešní době!   

Šárka Menclová 



Vánoční strom Káraný  

Tento rok věnovala paní Majárová krásný stříbrný 

smrk obci Káraný jako Vánoční strom. Strom je 

přibližně 10m vysoký. Jeho pokácení a usazení na 

obvyklé místo, před obecní úřad, se ujmuli 

káranští hasiči. Ti ho také, jako každý rok, 

ozdobili. Loni strom z Káraného dělal radost na 

náměstí v Brandýse nad Labem, letos zůstane 

doma a udělá radost nám všem. Děkujeme jak 

dárkyni, tak hasičům. 
 

Co nás ještě čeká? 
 

27.11. Vánoční trhy a rozsvícení stromku Káraný 

28.11. Rozsvícení stromku Nový Vestec  

5.12. Mikulášská pro děti v KD – přihlášky dětí u 

pí H. Bodlákové OÚ Nový Vestec 

 

13.12. Svatá Lucie - průvod

 
 

I letos připravila Obec Káraný vlastní kalendář. K zakoupení je na OÚ. 
 

Ze života hasičské jednotky Káraný 
Po roce je třeba si znovu připomenout práci a úsilí našich hasičů. V měsíci říjnu jsme slyšeli houkat 

hasičskou sirénu na hasičárně a následně houkající Tatru, nebo její blikající modré světlo, častěji, než je 

zdrávo. Myslím, že většina z nás byla ráda, že je uvnitř v teple a bezpečí, 

když venku řádila vichřice. Hasiči ovšem byli ti, kteří venku, v nečase, 

pomáhali odklízet její následky. Bereme to jako samozřejmost, ale 

nezapomínejme, že všichni členové naší jednotky dobrovolných hasičů mají 

každý i svoje zaměstnání, nebo profesi.  

Dovolte mi zde malou rekapitulaci jejich záslužné práce, a to pouze z druhé 

poloviny října a části listopadu.  
 

Čtvrtek 21.10. Vyhlášen poplach ve 13:22 hodin, důsledek řádění 

vichřice Ignatz 

1. výjezd na dálnici D10 kde byly tři spadlé stromy, které naši hasiči 

odstranili a umožnili znovu zprovoznit komunikaci. 

2. výjezd Nový Vestec ulice u Vzduchovky – odstranění padlého topolu z 

elektrického vedení 

3. výjezd – 8 zásahů v obci Káraný, jednalo se odstranění padlých stromů 

přes komunikace a jejich následné zprůjezdnění. 

4. výjezd Nový Vestec – zabezpečení a upevnění uvolněné střechy  
 

Pátek 22.10. vyhlášen poplach v 16:09 hodin 

Výjezd do Staré Boleslavi – Houštka, k uhašení požáru louky o rozloze 100 m2. Spolupráce s HZS Stará 

Boleslav a JZDH Brandýs nad Labem. 

Sobota 30.10. vyhlášen poplach ve 20:33 hodin 

Jednalo se o požár osoby v katastru obce Káraný, kde naši hasiči zajištovali 

zpřístupnění obtížného terénu, osvětlení pro přistání vrtulníku letecké 

záchranné služby, poté osvětlení prostoru kolem vrtulníku a asistenci při 

transportu osoby do vrtulníku. Vše ve spolupráci s HZS Stará Boleslav. 

Úterý 16.11. Vánoční strom  

Příprava a kácení stromu, usazení na místo. 

Sobota 20.11. zdobení stromu z plošiny.  

Pokud protiepidemická situace dovolí, hasiči opět přispějí k výborné 

atmosféře Vánočních trhů oblíbenou zabijačkou. Přijďme je všichni podpořit.  

Poděkovat jim za vše, co nejen pro nás dělají, a říci jim, jak moc si toho vážíme!!!!!!  

Alice Hodačová  



Pověst o utopeném vozu a znovuzrozená tůň 

Na východním okraji Káraného ležela odedávna vodní tůň zvaná Bezedná. Jméno jí dala pověst, podle které 

v ní zmizel beze stopy vůz i s koňským potahem, jen dřevěná oj zůstala trčet nad hladinou. Starousedlíci to 

prý mají potvrzeno od svých rodičů a prarodičů, kteří oj v bažině ještě pamatovali. 

Co pamatují ještě současníci, je rozlehlá tůň – zbytek historického labského ramene. V průběhu let ji postihl 

osud většiny podobných míst – zazemňování a zanášení rostlinným materiálem, až v místě, kde údajně 

zmizel vůz s koňmi, zůstala blátivá loužička mezi rákosem. Nový majitel pozemku, který ho zdědil po 

dědečkovi a tůň znal z vyprávění své maminky, podle které u ní bylo „jako v ráji“, pojal pozitivní úmysl ji 

obnovit. 

Obrátil se na místní akční skupinu (MAS – Střední Polabí) se žádostí o pomoc s vyřízením potřebných 

povolení a získáním příspěvku na obnovu biotopu. Nevím, jestli by se k tomu odhodlal, kdyby věděl, co ho 

čeká.  

Hlavní boj o obnovu tůně byl veden papírově – po skoro dvou letech od první schůzky ohledně tůní leželo 

na stole přes dvacet rozhodnutí, vyjádření, stanovisek a souhlasů. Na hlavičkách těchto písemností 

figurovalo Povodí Labe, Vodní zdroj Káraný, Pražské vodovody a kanalizace, všechny odbory místního 

životního prostředí, všemožní síťaři atd. atd. Situaci komplikovala poloha místa ve vodárenském pásmu, 

záplavové území a to, že se stále jednalo katastrálně o vodní plochu, tudíž vytěžená zemina byla považována 

za sediment a muselo se s ní tudíž nakládat stejně jako s bahnem z rybníka. A pár legislativních nástrah, 

které nikdo nepředpokládal. 

Konečně byla papírová bitva vybojována (alespoň si to všichni mysleli), získány prostředky na vytěžení a 

odvoz zeminy (které, jak se pak ukázalo, hrubě nestačily) – zbývalo dvě naplánované tůně jen zrealizovat. 

Tady vyvstalo další úskalí – postupně se na místo přišlo podívat 

několik bagristů a všichni zakroutili hlavami – „... slepé rameno… 

přece neutopím bagr… za tyhle peníze ani náhodou…“. V tuhle 

chvíli celému podniku přece jen vyšla šťastná hvězda a spletité cesty 

osudu sem přivedly firmu až ze vzdálené Březnice a bagristu, který 

měl s tvorbou biologických tůní rozsáhlé zkušenosti. To ještě 

neznamenalo, že realizace proběhla nekomplikovaně – naopak, 

přišla další, tentokrát více doslovná bitva - práce s tekoucím bahnem 

bez možnosti odvodnění, snižování hladiny v nevypustitelné tůni… 

Kámen úrazu se ale vynořil, když došlo na odvážení vytěženého 

sedimentu – na pole domluvené se vstřícným zemědělcem bylo 

nutné projet Starou Boleslaví, kde je všude zákaz vjezdu nákladních 

aut a na jediné v úvahu připadající trase se právě rozložil 

svatováclavský lunapark. Dopravní úřad byl sice vstřícný v udělení 

výjimky k průjezdu, ale požadovaná povolení vypadala tak na 

dalšího čtvrt roku papírování, takže celá věc skončila tím, že se sediment odvážel malou Avií. 

Výsledkem vytrvalosti všech zúčastněných jsou krásné obnovené tůně v říční krajině Káraného, které se už 

stačily stát domovem spousty živočichů vázaných na dnes tak nedostatkové malé vodní plochy – několika 

druhů obojživelníků, vodních ploštic, vážek, brouků příkopníků a řady jiných. Při malé oslavě na počest 

obnovených tůní přijel pan farář od sv. Matěje na Podbabě, mimochodem renomovaný odborník na brouky 

drabčíky, a tůním požehnal, načež byly na přání šťastného majitele pokřtěny po dědečkovi na Vlasákovy 

tůně. 

A jestli se v tůni našly zbytky utopeného spřežení? Ne, a ani se tam nejspíš žádné neutopilo, v hloubce 

1,5m je už tvrdé podloží z krásné zlatošedé břidlice.     

Eva Neubergová, MAS Střední Polabí 
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